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Protokół Nr 38/22 z dnia  30 marca 2022 roku 

  

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miasta Grajewo tj.: Komisji Budżetu, 

Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Komisji Spraw Społecznych, odbytego w dniu 

30 marca 2022 roku. Miejsce posiedzenia - sala konferencyjna Urzędu Miasta 

Grajewo. Strażacka 6A.  

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw 

Społecznych Rady Miasta Grajewo.    

Godz. rozpoczęcia – 9.00 

Godz. zakończenia – 11.25 

Stan liczbowy członków Komisji – 18 radnych 

Obecnych – 18 radnych 

W posiedzeniu udział wzięli Radni/Członkowie trzech stałych Komisji w składzie:  

1. Pan Babul Tomasz 

2. Pani Chrzanowska Aneta Ewa 

3.Pan Ciechanowicz Andrzej 

4.Pani Jagielska Henryka 

5. Pani Ksepko- Kurkowska Julia Klaudia  

6.Pani Nietupska Elżbieta 

7.Pan Niewiarowski Andrzej 

8.Pan Obrycki Paweł 

9.Pani Opara Anna 



10.Pan Paszkowski Piotr 

11.Pan Purwin Daniel 

12. Pan Purzeczko Krzysztof   

13.Pan Siejda Tomasz 

14.Pani Siwik- Karwowska Agnieszka 

15.Pan Skawski Arkadiusz Zbigniew 

16.Pani Stefańska Monika 

17.Pan Wielgat Mariusz 

18. Pan Zalewski Paweł Filip 

/Lista obecności stanowi Zał. Nr 1 do prot./. 

Goście:  / Wg listy obecności stanowiącej Zał. Nr 2 do prot./   

Ad 1. 

/-Otwarcie posiedzenia/. 

Przewodniczący trzech stałych komisji:  

1/ Andrzej Niewiarowski– Przewodniczący Komisji Budżetu RM 

2/  Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

3/  Daniel Purwin–  Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej  RM 

 spośród siebie wyłonili przewodniczącego obrad: 

Panią Monikę Stefańską– Przewodniczącą Komisji Spraw Społecznych RM  

Dokonała otwarcia posiedzenia połączonych Komisji Rady Miasta, witając wszystkie 

przybyłe osoby. Stwierdziła, że na stan 18 radnych/członków trzech stałych Komisji, 



aktualnie  w posiedzeniu bierze udział 14 radnych (na podstawie listy obecności), co 

stanowi o prawomocności obrad ( kworum).  

Ad 2. 

/- Przedstawienie porządku obrad połączonych Komisji/. 

/ Zawiadomienie zawierające porządek obrad stanowi Zał. Nr 3 do prot./ 

Zawiadomienie członkowie Komisji otrzymali wraz  z materiałami na posiedzenie 

Komisji  - w wersji elektronicznej (tablety). 

PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia połączonych Komisji. 

3. Informacja na temat gospodarki odpadami w 2021 r. 

4. Informacja roczna o realizacji Uchwały Nr V/29/11 Rady Miasta Grajewo z dnia 22 

lutego 2011 r. w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu 

przez Miasto Grajewo.  

5. Informacja na temat umorzeń podatku od nieruchomości osób fizycznych, osób 

prawnych i innych podmiotów w 2021 r. oraz kosztów i efektów działań 

egzekucyjnych. 

6. Informacja na temat działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji                         

w Grajewie za 2021 r. oraz zamierzeń na 2022 r. 

7. Informacja o zakresie i kosztach inwestycji planowanych do realizacji w 2022 r.  8. 

Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) uchylająca uchwałę Rady Miasta Grajewo w sprawie wyrażenia zgody na 

powołanie Młodzieżowej Rady Miasta Grajewo oraz nadania jej Statutu;  



b) przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego na 

2023 r.;  

c) wyrażania zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu                                      

z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na czas 

oznaczony do 3 lat; 

d) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Grajewo; 

e) postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 

na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne oraz 

ustalenia stawki opłaty za pojemniki;  

f) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia stawki dotacji przedmiotowej dla 

zakładu budżetowego miasta; 

 g) przyjęcia programu osłonowego "Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2022 dla 

mieszkańców miasta Grajewo;  

h) udzielenia pomocy finansowej przez Miasto Grajewo Powiatowi Grajewskiemu                      

w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu narzędzi na 

potrzeby Bloku Operacyjnego Ortopedycznego Szpitala Ogólnego im. dr Witolda 

Ginela w Grajewie;  

i) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2022 r.; 

j) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Grajewo na lata 2022 – 2033. 

9. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.  

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie posiedzenia. 



Następnie zapytała, czy ktoś chciałby zgłosić wniosek lub propozycję do 

zaproponowanego porządku obrad?  

O głos poprosił Sekretarz Miasta Ryszard Wolwark. 

Sekretarz Miasta, Ryszard Wolwark: w imieniu Burmistrza Miasta Grajewo 

przedstawił wniosek o zmianę porządku obrad Komisji poprzez wprowadzenie pod 

obrady projektu uchwały w sprawie upoważnienia do załatwienia spraw                  

z zakresu przyznawania i wypłaty świadczenia pieniężnego przysługującego z tytułu 

zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Wniosek wraz z projektem uchwały stanowi Zał. Nr 4 do prot./ 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: wniosek poddała pod głosowanie.  

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały ww. wniosek 

podejmując decyzję o rozszerzenie porządku obrad o dodatkowy 

podpunkt ”k” w punkcie 8 . 

 / głosowanie:   14 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: ogłosiła wynik głosowania i przedstawiła 

porządek obrad po zmianach. 

PORZĄDEK OBRAD- PO ZMIANACH: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia połączonych Komisji. 

3. Informacja na temat gospodarki odpadami w 2021 r. 



4. Informacja roczna o realizacji Uchwały Nr V/29/11 Rady Miasta Grajewo z dnia 22 

lutego 2011 r. w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu 

przez Miasto Grajewo.  

5. Informacja na temat umorzeń podatku od nieruchomości osób fizycznych, osób 

prawnych i innych podmiotów w 2021 r. oraz kosztów i efektów działań 

egzekucyjnych. 

6. Informacja na temat działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji                         

w Grajewie za 2021 r. oraz zamierzeń na 2022 r. 

7. Informacja o zakresie i kosztach inwestycji planowanych do realizacji w 2022 r.  8. 

Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) uchylająca uchwałę Rady Miasta Grajewo w sprawie wyrażenia zgody na 

powołanie Młodzieżowej Rady Miasta Grajewo oraz nadania jej Statutu;  

b) przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego na 

2023 r.;  

c) wyrażania zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu                                      

z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na czas 

oznaczony do 3 lat; 

d) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Grajewo; 

e) postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 

na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne oraz 

ustalenia stawki opłaty za pojemniki;  

f) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia stawki dotacji przedmiotowej dla 

zakładu budżetowego miasta; 



 g) przyjęcia programu osłonowego "Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2022 dla 

mieszkańców miasta Grajewo;  

h) udzielenia pomocy finansowej przez Miasto Grajewo Powiatowi Grajewskiemu                      

w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu narzędzi na 

potrzeby Bloku Operacyjnego Ortopedycznego Szpitala Ogólnego im. dr Witolda 

Ginela w Grajewie;  

i) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2022 r.; 

j) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Grajewo na lata 2022 – 2033; 

k) upoważnienia do załatwienia spraw z zakresu przyznawania i wypłaty 

świadczenia pieniężnego przysługującego z tytułu zapewnienia 

zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy. 

9. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.  

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad 3.  

Informacja na temat gospodarki odpadami w 2021 r. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Informacja stanowi Zal. Nr 5 do prot./ 

wnioskodawca: Komisja Gospodarki Komunalnej RM ( Plan pracy na 2022 r.) 

referują: Naczelnik WGK UM, Ewa Zyskowska-Banach 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: otworzyła realizację punktu pn.: 



„Informacja na temat gospodarki odpadami w 2021 r.” 

W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie w sprawie 

zaopiniowania ww. informacji.  

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały informację na 

temat gospodarki odpadami w 2021 r. 

 / głosowanie:   11 -głosów-za,  0-przeciw,  3-wstrz. się. / 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: ogłosiła wynik głosowania i przeszła do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad 4.  

Informacja roczna o realizacji Uchwały Nr V/29/11 Rady Miasta Grajewo 

z dnia 22 lutego 2011 r. w sprawie określenia warunków i trybu 

finansowania rozwoju sportu przez Miasto Grajewo.  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Informacja stanowi Zal. Nr 6 do prot./ 

wnioskodawca: Burmistrz Miasta, Dariusz Latarowski 

referują:Sekretarz Miasta, Ryszard Wolwark 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: otworzyła realizację punktu pn.: 

„Informacja roczna o realizacji Uchwały Nr V/29/11 Rady Miasta Grajewo 

z dnia 22 lutego 2011 r. w sprawie określenia warunków i trybu 

finansowania rozwoju sportu przez Miasto Grajewo”. 



Następnie w związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie                            

w sprawie zaopiniowania ww. informacji. 

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały informację 

roczną o realizacji Uchwały Nr V/29/11 Rady Miasta Grajewo z dnia                    

22 lutego 2011 r. w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 

rozwoju sportu przez Miasto Grajewo” 

 / głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: ogłosiła wynik głosowania i przeszła do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad 5.  

Informacja na temat umorzeń podatku od nieruchomości osób fizycznych, 

osób prawnych i innych podmiotów w 2021 r. oraz kosztów i efektów 

działań egzekucyjnych. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Informacja stanowi Zal. Nr 7 do prot./ 

wnioskodawca: Komisja Budżetu RM ( Plan pracy na 2022 rok) 

referują: Skarbnik Miasta, Grzegorz Kurzątkowski 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: otworzyła realizację punktu pn.: 

„Informacja na temat umorzeń podatku od nieruchomości osób 

fizycznych, osób prawnych i innych podmiotów w 2021 r. oraz kosztów                 

i efektów działań egzekucyjnych”. 



Następnie w związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie                       

w sprawie zaopiniowania ww. informacji. 

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały informację na 

temat umorzeń podatku od nieruchomości osób fizycznych, osób 

prawnych i innych podmiotów w 2021 r. oraz kosztów i efektów działań 

egzekucyjnych. 

 / głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: ogłosiła wynik głosowania i przeszła do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad 6.  

 Informacja na temat działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji                         

w Grajewie za 2021 r. oraz zamierzeń na 2022 r. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Informacja stanowi Zal. Nr 8 do prot./ 

wnioskodawca: Komisja Spraw Społecznych RM ( Plan pracy na 2022 r.) 

referują: Dyrektor MOSiR, Marek Duchnowski 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: otworzyła realizację punktu pn.: „ 

Informacja na temat działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji                         

w Grajewie za 2021 r. oraz zamierzeń na 2022 r.” 

Następnie zwróciła się z zapytaniem czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos.  



O głos poprosił Radny Arkadiusz Zbigniew Skawski.  

Radny, Arkadiusz Zbigniew Skawski: zapytał, na jakim obiekcie odbędą się zawody 

Badmintona. 

Dyrektor MOSiR, Marek Duchnowski: odpowiedział, że na hali MOSiR. 

Radny, Arkadiusz Zbigniew Skawski: kontynuując temat zapytał, czy obiekt spełnia 

warunki do przeprowadzenia tych rozgrywek. 

Dyrektor MOSiR, Marek Duchnowski: odpowiedział, że tak, ponieważ jest to gra 

którą można rozgrywać nawet przed Urzędem, jeśli pozwolą na to warunki 

pogodowe. 

Radny, Arkadiusz Zbigniew Skawski: zapytał czy zawody o których mowa wyżej 

będą ogólnodostępne. 

Dyrektor MOSiR, Marek Duchnowski: odpowiedział, że tak. 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń 

do dyskusji zebrała jej najistotniejsze wątki, a następnie zarządziła głosowanie                     

w sprawie zaopiniowania ww. informacji. 

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały informację                  

na temat działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji                         

w Grajewie za 2021 r. oraz zamierzeń na 2022 r. 

 / głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: ogłosiła wynik głosowania i przeszła do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 



Ad 7.  

Informacja o zakresie i kosztach inwestycji planowanych do realizacji                 

w 2022 r.  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Informacja stanowi Zal. Nr 9 do prot./ 

wnioskodawca: Komisja Budżetu RM ( Plan pracy na 2022 r.) 

referują: Kierownik RI UM, Dariusz Doliwa 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: otworzyła realizację punktu pn.: 

„Informacja o zakresie i kosztach inwestycji planowanych do realizacji                 

w 2022 r.” 

Następnie zwróciła się z zapytaniem czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos.  

O głos poprosił Radny Paweł Filip Zalewski.  

Radny, Paweł Filip Zalewski: zapytał Burmistrza w jaki sposób zostanie wybrany 

wykonawca na realizację zadania pn.: „Budowa i przebudowa dróg gminnych                          

w Mieście Grajewo (dofinansowanie Polski Ład- Program Inwestycji Strategicznych). 

Burmistrz, Dariusz Latarowski: odpowiedział, że w związku z otrzymaną Promesą 

Banku Gospodarstwa Krajowego Polski Ład w ramach Rządowego Funduszu Polski 

Ład, trwają obecnie prace nad dokumentacją przetargową, celem ogłoszenia 

postępowania przetargowego. Zakładana wartość zadania wynosi ( wraz z wkładem 

własnym) 29.900,000,00 zł. Odbędzie się jedno postępowanie unijne  i będzie jeden 

wykonawca. Zadanie będzie rozłożone na 3 lata z dwoma transzami płatności. 



Inwestycja obejmie budowę i przebudowę dróg, tj. nawierzchni jezdni, zjazdów                    

i chodników, kanalizacji  deszczowej, oświetlenia ulicznego i oznakowania w ulicach 

wymienionych w przedłożonej informacji. Następnie odpowiadając na pytanie dot. 

rozstrzygnięcia przetargu i wyłonienia wykonawcy powiedział, że szczegóły należy 

śledzić na stronie BIP i Proszę o śledzenie informacji podawanych na miejskiej 

stronie internetowej  

Radny, Paweł Filip Zalewski: zapytał o kolejność i kryteria realizacji inwestycji 

zgłaszanych przez miasto w ramach dofinansowania z programu Polski Ład. 

Burmistrz, Dariusz Latarowski: odpowiedział, że w przypadku dofinansowania 

inwestycje będą realizowane wg następujących zasad: 

- I etap: inwestycje dla których m. Grajewo posiada pełną dokumentację 

pozwalającą na ogłoszenie przetargu; 

- II etap: inwestycje dot. zadań dla których kończą się zezwolenia na ich realizację; 

- III etap: inwestycje dla podjęcia których konieczne są stosunkowo niewielkie 

uzgodnienia z właściwymi organami; 

- IV etap: inwestycje które wymagają przeprowadzenia szeregu uzgodnień; 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej, Elżbieta Nietupska:  

zapytała o przeznaczenie 2 pomieszczeń w holu budynku Urzędu Miasta, który ma 

być przebudowany i dostosowany do potrzeb osób ze szczególnymi potrzebami. 

Burmistrz, Dariusz Latarowski: odpowiedział, że jedno z pomieszczeń przeznaczone 

będzie do obsługi indywidualnej interesantów z zachowaniem zasad poufności, zaś 

drugi pokój przeznaczony będzie do obsługi interesantów składających wnioski dot. 



wydawania między innymi dowodów osobistych. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej, Elżbieta Nietupska:  

zapytała o powody ogłoszenia kolejnego postępowania przetargowego na realizację 

zadania pn.: „ Budowa tężni solankowej w Parku Solidarności  Grajewie” w ramach 

Budżetu Obywatelskiego. 

Burmistrz, Dariusz Latarowski: odpowiedział, że w pierwotnym terminie wpłynęła 

tylko jedna oferta na kwotę blisko 400 tys. zł, natomiast w budżecie na realizację 

tego zadania była przewidziana kwota 150 tys. zł brutto. Tak więc rynek pokazał 

jakie są realia cenowe realizacji zadań budowlanych. Dodał, że w związku                               

z powyższym stanem faktycznym, zakres zadań został zawężony do wielkości 

posiadanych środków i stąd dokonano zmniejszenia wymiarów tężni.  

Radny, Arkadiusz Zbigniew Skawski: zapytał, czy ktoś skalkulował koszt wykonania 

tężni w nowych wymiarach. 

Burmistrz, Dariusz Latarowski: odpowiedział, że każdorazowo przed realizacją 

zadania o charakterze budowlanym, urzędnicy sporządzają kosztorys inwestorki. 

Radny, Arkadiusz Zbigniew Skawski: zapytał o budowę oświetlenia w Parku przy ul. 

Woj. Polskiego.  

Burmistrz, Dariusz Latarowski: poinformował, że ogłoszono zapytanie ofertowe na 

montaż 10 kompletnych słupów oświetleniowych w części parku znajdującej się przy 

linii kolejowej która była niedoświetlona.  

Radny, Paweł Filip Zalewski: zapytał o przyczyny wydłużenia terminu realizacji 

budowy boiska lekkoatletycznego przy SP nr 4.  



Burmistrz, Dariusz Latarowski: poinformował, że wykonawca tj. firma Gardenia 

Sport Sp. z o.o. z siedzibą w Warszawie wystąpiła z wnioskiem o wydłużenie 

terminu realizacji inwestycji ze względu na kłopoty z dostawami niezbędnych 

materiałów, wzrostu cen oraz przerwania łańcucha dostaw. Dodał, że obecnie trwa 

analiza prawna możliwości zmiany terminu wykonania umowy.  

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń 

do dyskusji zebrała jej najistotniejsze wątki, a następnie zarządziła głosowanie                                   

w sprawie zaopiniowania ww. informacji. 

Komisje w głosowaniu jawnym przyjęły Informacja o zakresie i kosztach 

inwestycji planowanych do realizacji w 2022 r.  

 / głosowanie:   17 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: ogłosiła wynik głosowania i przeszła do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad 8.  

Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: poinformował, że aktualnie komisje będą 

procedowały projekty uchwał. Dodał, że zadaniem komisji jako wewnętrznego 

organu rady jest ich zaopiniowanie - zgodnie z trybem regulaminowym. 

a)zaopiniowanie projektu uchwały uchylającą uchwałę Rady Miasta 

Grajewo w sprawie wyrażenia zgody na powołanie Młodzieżowej Rady 

Miasta Grajewo oraz nadania jej Statutu;  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  



z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 10 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz, Dariusz Latarowski  

referują:Sekretarz Miasta, Ryszard Wolwark 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska:realizując przyjęty porządek obrad 

zaopiniowaniu poddała projekt uchwały uchylającą uchwałę Rady Miasta 

Grajewo w sprawie wyrażenia zgody na powołanie Młodzieżowej Rady 

Miasta Grajewo oraz nadania jej Statutu. 

Następnie  zapytała czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos, a w związku                         

z brakiem zgłoszeń zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania procedowanego 

projektu uchwały. 

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 

uchylającą uchwałę Rady Miasta Grajewo w sprawie wyrażenia  

na powołanie Młodzieżowej Rady Miasta Grajewo oraz nadania jej 

Statutu- bez poprawek. 

 / głosowanie:   17 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: ogłosiła wynik głosowania i przeszła do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

b) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego na 2023 r.;  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 



/ Projekt uchwały Rady Miasta wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 11 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz, Dariusz Latarowski  

referują:Naczelnik WO UM, Emila Piwko 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska:realizując przyjęty porządek obrad 

zaopiniowaniu poddała projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego na 2023 r. 

O głos w tym punkcie porządku obrad poprosił Przewodniczący Komisji Budżetu                          

p. Andrzej Niewiarowski. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Andrzej Niewiarowski: wypowiedział się na temat 

procedowanego projektu uchwały dot. Budżetu Obywatelskiego na 2023 rok. 

Stwierdził, że w panującej aktualnie sytuacji, cechującej się gwałtownym wzrostem 

cen, realizacja BO na zadanie wyłącznie inwestycyjne jest problematyczna, co do 

wykonalności. Stwierdził, że albo należy zwiększyć wysokość środków na realizację 

tej inicjatywy albo należy z niej zrezygnować.  

Burmistrz, Dariusz Latarowski: odpowiedział, że decyzja zależy od Rady Miasta.  

Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej, Elżbieta Nietupska: 

zapytała, co stanie się z zaplanowanymi środkami finansowymi na zadania w 

ramach Budżetu Obywatelskiego.  

Skarbnik Miasta, Grzegorz Kurzątkowski: odpowiedział, że zostaną skierowane na 

zadania inwestycyjne.  

Burmistrz, Dariusz Latarowski: potwierdził. 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń 



do dyskusji zebrał jej najistotniejsze wątki, a następnie zarządził głosowanie                          

w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały.  

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 

w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących budżetu 

obywatelskiego na 2023 r. - bez poprawek. 

 / głosowanie:   15 -głosów-za,  1-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: ogłosiła wynik głosowania, a następnie                     

o godz. 10.00 ogłosiła 5-minutową przerwę w obradach. O godz. 10.05 wznowiła 

obrady połączonych komisji i przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad. 

c) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażania zgody na 

zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi 

dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony 

do 3 lat. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 12 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz, Dariusz Latarowski  

referują: p.o. Naczelnika WNP, Iwona Poniatowska 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: realizując przyjęty porządek obrad 

zaopiniowaniu poddała projekt uchwały w sprawie wyrażania zgody na 

zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi 



dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony 

do 3 lat. 

Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos                 

w tym punkcie porządku obrad.  

O udzielenie głosu zwrócił Radny Arkadiusz Zbigniew Skawski. 

Radny, Arkadiusz Zbigniew Skawski: zapytał kiedy była ostatnia podwyżka czynszów 

za garaże wynajmowane osobom fizycznym przez miasto Grajewo. 

Burmistrz, Dariusz Latarowski: odpowiedział, że systematycznie, stosownie do 

inflacji waloryzuje się opłaty czynszowe. Zaznaczył jednocześnie, że są to opłaty za 

dzierżawę terenu, ponieważ zazwyczaj garaże stanowią własność wynajmującego.  

Radny, Arkadiusz Zbigniew Skawski: wyraził opinię, że jego zdaniem ustalone 

wysokości opłat są zbyt niskie.  

p.o. Naczelnika WNP UM, Iwona Poniatowska: przedstawiła dane dot. aktualnych 

opłat obciążających najemcę. 

Radny, Paweł Filip Zalewski: zapytał o podstawy dot. kalkulowania wysokości tych 

opłat. 

p.o. Naczelnika WNP UM, Iwona Poniatowska:wyjaśniła, że kalkulacje m.in.  

uwzględniają uwarunkowania rynkowe. 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń 

do dyskusji zebrał jej najistotniejsze wątki, a następnie zarządził głosowanie                          

w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały.  

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt  



uchwały w sprawie  wyrażania zgody na zawarcie kolejnych umów 

dzierżawy i najmu z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami 

mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat zaopiniowały 

projekt uchwały w sprawie  - bez poprawek. 

 / głosowanie:   15 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: ogłosiła wynik głosowania i przeszła do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

d) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Miasta Grajewo; 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 13 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz, Dariusz Latarowski  

referują: Naczelnik WGK UM, Ewa Zyskowska-Banach 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: realizując przyjęty porządek obrad 

zaopiniowaniu poddała projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Miasta Grajewo. 

Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos                 

w tym punkcie porządku obrad.  

Do zabrania głosu zgłosił się Radny Arkadiusz Zbigniew Skawski. 

Radny, Arkadiusz Zbigniew Skawski: wyraził wątpliwości dot. przepisów regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie m. Grajewo w części dot. spacerów 



właścicieli psów na terenach publicznie dostępnych.  

Zastępca Burmistrza, Maciej Paweł Bednarko: wyjaśnił, że zapisy w regulaminie dot. 

poruszonego zagadnienia są w miarę jasne i uwzględniają zarówno interesy 

opiekuna psa jak też innych osób korzystając z terenów dostępnych publicznie. 

Inspektor WGK UM, Paweł Kowalewski:  wyjaśnił, że zapisy regulaminu biorą pod 

uwagę rozsądek i odpowiedzialność osób spacerujących z psami. 

Radny, Paweł Filip Zalewski: zapytał o kwestię dot. mycia pojazdów samochodowych 

na terenie nieruchomości niesłużących do użytku publicznego.  

Inspektor WGK UM, Paweł Kowalewski: wyjaśnił, iż zapisy w regulaminie są zgodne 

z wymaganiami przepisów dot. ochrony środowiska, a ich stosowanie na posesjach 

to kwestia odpowiedzialności i dbałości o ekologię właścicieli pojazdów 

mechanicznych. 

Radny, Arkadiusz Zbigniew Skawski: zapytał, czy w skład komisji powołanej do 

opracowania projektu ww. regulaminu wchodziły także osoby kompetentne, 

posiadający praktyczną wiedzę z tego zakresu np. ze Spółki  komunalnej PUK . 

Zastępca Burmistrza, Maciej Paweł Bednarko: w odpowiedzi przedstawił skład 

komisji i poinformował, że nie było w niej przedstawicieli tej firmy. 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń 

do dyskusji zebrał jej najistotniejsze wątki, a następnie zarządził głosowanie                          

w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały.  

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt  

uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 



terenie Miasta Grajewo – bez poprawek. 

 / głosowanie:   14 -głosów-za,  1-przeciw,  3-wstrz. się. / 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: ogłosiła wynik głosowania i przeszła do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

e) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie postanowienia                                  

o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na 

których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne oraz 

ustalenia stawki opłaty za pojemniki;  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 14 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz, Dariusz Latarowski  

referują:Naczelnik WGK UM, Ewa Zyskowska-Banach 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: realizując przyjęty porządek obrad 

zaopiniowaniu poddała projekt uchwały w sprawie postanowienia                                  

o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na 

których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne oraz 

ustalenia stawki opłaty za pojemniki. 

Następnie  zapytała, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos, a w związku                         

z brakiem zgłoszeń zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania procedowanego 

projektu uchwały. 

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 



w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy,                          

a powstają odpady komunalne oraz ustalenia stawki opłaty za pojemniki- 

bez poprawek. 

 / głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  2-wstrz. się. / 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: ogłosiła wynik głosowania i przeszła do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

f) zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie 

określenia stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego 

miasta; 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 15 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz, Dariusz Latarowski  

referują:Naczelnik WGK UM, Ewa Zyskowska-Banach 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: realizując przyjęty porządek obrad 

zaopiniowaniu poddała projekt uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie 

określenia stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego 

miasta. 

Następnie  zapytała, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos, a w związku                         

z brakiem zgłoszeń zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania procedowanego 

projektu uchwały. 



Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 

zmieniającą uchwałę w sprawie określenia stawki dotacji przedmiotowej 

dla zakładu budżetowego miasta – bez poprawek. 

 / głosowanie:   18 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: ogłosiła wynik głosowania i przeszła do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

g) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu 

osłonowego "Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2022 dla mieszkańców 

miasta Grajewo; 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 16 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz, Dariusz Latarowski  

referują:Dyrektor MOPS, Barbara Pieńkowska 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: realizując przyjęty porządek obrad 

zaopiniowaniu poddała projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu 

osłonowego "Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2022 dla mieszkańców 

miasta Grajewo. 

Następnie  zapytała, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos, a w związku                         

z brakiem zgłoszeń zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania procedowanego 

projektu uchwały. 

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 



w sprawie przyjęcia programu osłonowego "Korpus Wsparcia Seniorów" 

na rok 2022 dla mieszkańców miasta Grajewo- bez  poprawek. 

 / głosowanie:   18 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: ogłosiła wynik głosowania i przeszła do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

h) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej przez Miasto Grajewo Powiatowi Grajewskiemu w formie 

dotacji celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu narzędzi na 

potrzeby Bloku Operacyjnego Ortopedycznego Szpitala Ogólnego im. dr 

Witolda Ginela w Grajewie;  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 17 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz, Dariusz Latarowski  

referują:Skarbnik Miasta, Grzegorz Kurzątkowski 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: realizując przyjęty porządek obrad 

zaopiniowaniu poddała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej przez Miasto Grajewo Powiatowi Grajewskiemu w formie 

dotacji celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu narzędzi na 

potrzeby Bloku Operacyjnego Ortopedycznego Szpitala Ogólnego im. dr 

Witolda Ginela w Grajewie; 

Następnie  zapytała, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos, a w związku                         



z brakiem zgłoszeń zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania procedowanego 

projektu uchwały. 

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Miasto Grajewo 

Powiatowi Grajewskiemu w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na 

dofinansowanie zakupu narzędzi na potrzeby Bloku Operacyjnego 

Ortopedycznego Szpitala Ogólnego im. dr Witolda Ginela w Grajewie- bez 

poprawek. 

 / głosowanie:   18 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się. / 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: ogłosiła wynik głosowania i przeszła do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

i) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta 

Grajewo na 2022 r.; 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 18 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz, Dariusz Latarowski  

referują:Skarbnik Miasta, Grzegorz Kurzątkowski 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: realizując przyjęty porządek obrad 

zaopiniowaniu poddała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta 

Grajewo na 2022 r. 

Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos                 



w tym punkcie porządku obrad.  

Jako pierwszy do  zabrania głosu zgłosił się radny Arkadiusz Zbigniew Skawski. 

Radny, Arkadiusz Zbigniew Skawski: zapytał, na co konkretnie będzie przeznaczona 

kwota 30 tys. zł zapisana w projekcie uchwały jako zadanie inwestycyjne pn..: „ 

Budowa nawierzchni i infrastruktury technicznej w części ul. Elektrycznej”.  

Burmistrz, Dariusz Latarowski: odpowiedział, że na wykonanie dokumentacji 

projektowej na odcinek drogi ul. Elektrycznej ok. 200m2, w celu połączenia tej ulicy 

z ul. Kopernika. 

Radny, Arkadiusz Zbigniew Skawski: zapytał o kwotę 50 tys. zł zwiększającą wydatki 

na zadanie inwestycyjne  dot. zagospodarowania terenu zieleni miejskiej 

położonego przy ul. Koszarowej.  

Burmistrz, Dariusz Latarowski: wyjaśnił, że chodzi o stworzenie na gruncie miasta 

terenu rekreacyjnego sąsiadującego z nowo otwartym marketem Lidl przy ul. 

Koszarowej. Dodał, że chodzi o stworzenie miejsca wypoczynku i rekreacji.  

Radny, Andrzej Ciechanowicz: stwierdził, że prowadzone przez Miasto roboty na ul. 

Koszarowej w jego ocenie powinny być realizowane w innej kolejności. Następnie 

odnosząc się do procedowanego projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

miasta na 2022 rok zapytał o powody przesunięcia nw. kwot: 

- 10 tys. zł dla GCK; 

-  5 tys. zł do WO UM. 

Skarbnik, Grzegorz Kurzątkowski: wyjaśnił, że chodzi o zabezpieczenie                                

i przekazanie środków finansowych na nw. zadania:  



- 10 tys. zł dla GCK na organizację rekonstrukcji rozbicia Powiatowego Urzędu 

Publicznego; 

- 5 tys. zł do WO UM na organizację zadania publicznego pn. „Wspieranie                           

i upowszechnianie kultury fizycznej przez organizacje pozarządowe” 

Burmistrz, Dariusz Latarowski: udzielił szczegółowych informacji dot. przyczyn tych 

zmian finansowych.  

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń 

do dyskusji zebrała jej najistotniejsze wątki, a następnie zarządził głosowanie                          

w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały.  

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt  

uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 rok– bez poprawek. 

 / głosowanie:   15 -głosów-za,  1-przeciw,  2-wstrz. się. / 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: ogłosiła wynik głosowania i przeszła do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

j) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Grajewo na lata 2022 – 2033; 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 19 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz, Dariusz Latarowski  

referują:Skarbnik Miasta, Grzegorz Kurzątkowski 



Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: realizując przyjęty porządek obrad 

zaopiniowaniu poddała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Grajewo na lata 2022 – 2033. 

Następnie  zapytała, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos, a w związku                         

z brakiem zgłoszeń zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania procedowanego 

projektu uchwały. 

Komisje w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Grajewo na 

lata 2022 – 2033 – bez poprawek. 

 / głosowanie:   15 -głosów-za,  0-przeciw,  3-wstrz. się. / 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: ogłosiła wynik głosowania i przeszła do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

k) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie upoważnienia do 

załatwienia spraw z zakresu przyznawania i wypłaty świadczenia 

pieniężnego przysługującego z tytułu zapewnienia zakwaterowania                        

i wyżywienia obywatelom Ukrainy. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały Rady Miasta wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 20 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz, Dariusz Latarowski  

referują: Sekretarz Miasta, Ryszard Wolwark 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: realizując przyjęty porządek obrad 



zaopiniowaniu poddała projekt uchwały w sprawie  upoważnienia do 

załatwienia spraw z zakresu przyznawania i wypłaty świadczenia 

pieniężnego przysługującego z tytułu zapewnienia zakwaterowania                        

i wyżywienia obywatelom Ukrainy. 

Następnie powitała przybyłych na posiedzenie pracowników Miejskiego Ośrodka 

Pomocy w Grajewie na czele z panią dyrektor Barbarą Pieńkowską, następnie której 

oddała głos.  

Dyrektor MOPS, Barbara Pieńkowska: w swojej wypowiedzi stwierdziła, że                            

z przedmiotową  uchwałą zapoznała się w dniu dzisiejszym przed posiedzeniem 

komisji. Następnie dodała, że przyjęcie do realizacji zadań wynikających z uchwały 

przez MOPS będzie przekraczało możliwości realizacyjne tej jednostki, ze względu na 

bardzo duże obciążenie innymi zadaniami z zakresu pomocy społecznej, których 

ciągle przybywa.  

Pracownik MOPS, Katarzyna Fadrowska: zapoznała osoby uczestniczące                                  

w posiedzeniu z dokumentem zawierającym informację o realizowanych zadaniach 

przez MOPS  oraz skali tych działań.  

Dyrektor MOPS, Barbara Pieńkowska: podała przykłady zadań do których ostatnio 

otrzymała upoważnienie od Burmistrza dot. obsługi uchodźców z Ukrainy. Dodała,że 

czas poświęcony na obsługę jednego interesanta ukraińskiego wynosi ok. 40 minut.  

Pracownik MOPS, Katarzyna Fadrowska: przedstawiła zebranym informację o ilości 

zadań którymi został obciążony MOPS w okresie 2 ostatnich lat, między innymi 

stypendia socjalne, zasiłki osłonowe, jednorazowe świadczenia dla uchodźców                       



-300 zł. Stwierdziła, że warunki lokalowe MOPS są daleko niewystarczające                           

w stosunku do ilości rosnących zadań.      

Zastępca Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych, Henryka Jagielska: zapytała, 

czy w związku z realizowanymi zadaniami zleconymi z zakresu administracji 

rządowej Ośrodek otrzymuje środki na obsługę tych zadań. 

Pracownik MOPS, Artur Waszkiewicz: ad vocem poinformował, że za każdy wniosek 

dot. 300 zł MOPS otrzymuje 6 zł z tytułu jego obsługi, natomiast w przypadku 

obsługi wniosków dot.. wypłaty kwoty 40 zł dla wnioskodawców udzielających 

schronienia i wyżywienia uchodźcom – jak dotychczas MOPS żadnych środków                         

z tytułu obsługi nie otrzymał. 

Radny, Paweł Filip Zalewski: zapytał obecnych pracowników MOPS, czy oczkują od 

Rady Miasta odrzucenia przedłożonego projektu uchwały.  

Pracownicy Ośrodka odpowiedzieli, że tak. 

Burmistrz, Dariusz Latarowski: poprosił Sekretarza Miasta o przedstawienie 

zebranym ww. projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Sekretarz Miasta, Ryszard Wolwark: powiedział, że podstawą do podjęcia uchwały 

jest art. 13 ust. 1 ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy                      

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa oraz Rozporządzenie 

Rady Ministrów z dnia 22 marca 2022 r. zmieniające Rozporządzenie w sprawie 

maksymalnej wysokości świadczenia pieniężnego przysługującego z tytułu 

zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy oraz warunków 

przyznawania tego świadczenia i przedłużania jego wypłaty. Dodał, że proponowana 



uchwała umożliwia jednostce organizacyjnej miasta Grajewo do realizacji zadania 

określonego w art. 13 ust. 1 ww. ustawy. 

Burmistrz, Dariusz Latarowski: wobec oporu pracownik MOPS nie wykluczył 

możliwości realizacji tego zadania przez pracowników Wydz. Organizacyjnego UM 

pracujących w budynku mieszącym siedzibę MOPS. Zaznaczył, że nie jest jego winą 

wprowadzanie przez ustawodawcę nieprecyzyjnych przepisów. Zwrócił także uwagę 

na fakt przebywania na sali kilkunastu pracowników MOPS, którzy w tym czasie 

powinni wykonywać obowiązki służbowe wynikające  z zakresu czynności. Następnie 

podał przykład „ zdejmowania” zadań z MOPS mając na myśli obsługę programu 

500+, który przejął ZUS.  

Sekretarz Miasta, Ryszard Wolwark: wyjaśnił, że tekst projektu uchwały był 

konsultowany z organem nadzoru, który uznał  słuszność proponowanego przez 

Urząd rozwiązania. 

Radna, Agnieszka Siwik-Karwowska: zaapelowała  do Burmistrza o rozważenie 

możliwości wsparcia kadrowego pracowników MOPS w obliczu rosnących zadań do 

wykonania oraz dużego obciążenia pracą pracowników tej jednostki. Zapytała także, 

czy wynagrodzenia  pracowników pomocy społecznej są porównywalne do 

wynagrodzeń urzędników i innych jednostek organizacyjnych miasta.  

Pracownik MOPS, Katarzyna Fadrowska: zapytała, czy MOPS jest jedyną jednostką 

organizacyjną miasta. 

Sekretarz Miasta, Ryszard Wolwark: odpowiedział, że nie jest jedyną, ale jedyną 

posiadającą kompetencje do załatwiania tego rodzaju spraw.  



Radny, Paweł Filip Zalewski: wyraził poparcie dla postulatów zgłaszanych przez 

pracowników MOPS. 

Radna, Agnieszka Siwik-Karwowska: ponownie zasugerowała Burmistrzowi 

rozważenie możliwości oddelegowania pracownika UM do wykonywania tego 

zadania.  

Burmistrz, Dariusz Latarowski: odpowiedział, że rozważy możliwość oddelegowania 

pracowników Urzędu do MOPS w celu wsparcia tej jednostki. Kontynuując 

wypowiedź dodał, że nie widzi możliwości zwiększenia zatrudnienia w Urzędzie.  

Radny, Paweł Obrycki :zauważył, że opinie Burmistrza dot. stopnia obciążenia 

pracowników MOPS były niepotrzebne.  

Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej, Elżbieta Nietupska: 

wyraziła przekonanie, że obecność pracowników MOPS na tej sali jest wyrazem ich 

desperacji. 

Radna, Agnieszka Siwik-Karwowska: stwierdziła, że Dyrektor MOPS nie jest niczemu 

winna i zwróciła Burmistrzowi uwagę na konieczność grzeczniejszego traktowania 

również radnych, wobec których czasami pada określenie ”radni – bezradni”. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych, Henryka Jagielska: zapytała, 

czy zachodzi konieczność rozpatrywania przedmiotowego projektu uchwały w dniu 

dzisiejszym. 

Sekretarz Miasta, Ryszard Wolwark: odpowiedział, że aktualnie w sekretariacie 

Urzędu złożono 8 wniosków o przyznanie tego świadczenia. Dodał, że na ich 

rozpatrzenie ustawodawca przewidział 30 dni.  



Pracownik MOPS, Katarzyna Fadrowska: zapytała, kto realizuje to zadanie w Gminie 

Grajewo.  

Sekretarz Miasta, Ryszard Wolwark: odpowiedział, że zajmuje się Urząd Gminy                     

w którego strukturze znajduje się komórka organizacyjna zajmująca się pomocą 

społeczną. 

Radny, Arkadiusz Zbigniew Skawski: zgłosił wniosek formalny o wycofanie projektu 

uchwały z porządku obrad.  

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: ww. wniosek poddała pod głosowanie.  

Komisje w głosowaniu jawnym  zgodnie z wnioskiem  wycofały                                  

z porządku obrad  projekt uchwały  w sprawie  upoważnienia do 

załatwienia spraw z zakresu przyznawania i wypłaty świadczenia 

pieniężnego przysługującego z tytułu zapewnienia zakwaterowania                        

i wyżywienia obywatelom Ukrainy. 

 / głosowanie:   14 -głosów-za,  0-przeciw,  3-wstrz. się. / 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: ogłosiła wynik głosowania i przeszła do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad 9. 

 Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.  

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: procedurze przyjęcia poddała protokół                

z poprzedniego posiedzenia połączonych Komisji, który wyłożony był na sali obrad. 

W związku z brakiem uwag, co do treści dokumentu zarządziła głosowanie                                     

w sprawie jego przyjęcia.  



Komisje w głosowaniu jawnym przyjęły Protokół nr 37/22 z dnia                                            

23 lutego 2022 roku z posiedzenia połączonych komisji Rady Miasta - bez 

uwag, co do treści.  

/ głosowanie: 18 głosów-za, 0 -przeciw, 0-wstrz. się/ 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: 

Podała wynik głosowania i przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.   

Ad 10. 

Sprawy różne 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska:otworzyła realizację punktu jak wyżej.  

W ramach wolnych wniosków i informacji  poruszono następujące tematy.  

Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej, Monika Nietupska: 

stwierdziła, iż otrzymuje od rodziców dzieci uczęszczających do przedszkoli 

miejskich informacje o tym, że jest w tych jednostkach praktyka oczekiwania 

dziecka na odebranie przez rodzica lub opiekuna już od godz.15.30 i to przed 

budynkiem przedszkola. Ponadto zwróciła uwagę na zbieranie przez personel 

przedszkoli informacji, szczególnie przed dłuższymi przerwami  w pracy tych 

jednostek, co do ilości dzieci, które będą korzystać z opieki przedszkolnej                             

i wyżywienia.  Następnie jako przykład  nieprawidłowości w sprawowaniu opieki 

przedszkolnej wskazała własne dziecko, które wg opinii logopedy przedszkolnego  

nie wymagało leczenia wymowy, a podczas badania przeprowadzonego 

indywidualnie przez innego logopedę,  na zlecenie rodziców okazało się, że 

zachodzi taka potrzeba.  



Burmistrz, Dariusz Latarowski: ad vocem odpowiedział, że nie słyszał o przypadkach 

traktowania dzieci przez personel przedszkolny w sposób opisany przez radną. 

Obiecał sprawę wyjaśnić. 

Radna, Agnieszka Siwik- Karwowska: zapytała, czy istnieje możliwość nasadzenia 

drzew/krzewów przy sklepie Biedronka.  

Burmistrz, Dariusz Latarowski: odpowiedział, że jest taka możliwość tylko na 

terenach będących własnością miasta. 

Ad 11. 

Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodnicząca Obrad, Monika Stefańska: w związku z wyczerpaniem wszystkich 

tematów objętych porządkiem obrad o godz.11.25 zamknęła posiedzenie, pożegnała 

zgromadzonych, dziękując wszystkim za udział.  

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

Protokołowała: Barbara Poniatowska 

 

                                      Przewodnicząca Obrad 

                                                 /Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM/ 

                                                                       Monika Stefańska 

 

 

 

 

 

 

Uwaga! Załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miasta Grajewo. 


